



សម្រាប់ការចេញផ្សាយភ្លាមៗ

នាយកប្រតិបត្តិថ្មីរបស់មេគង្គ ចាប់ផ្តើមតួនាទីរយៈពេលបីឆ្នាំ នាថ្ងៃនេះ

ទីក្រុងវៀងចន្ទ ប្រទេសឡាវ ថ្ងៃទី១៧ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២ – លោក អានុឡាក់ គីធីយួន (Anoulak Kittikhoun) នាថ្ងៃនេះ បានចូលកាន់មុខតំណែង ជានាយកប្រតិបត្តិទី៣ដែលមកពីប្រទេសសមាជិក សម្រាប់អាណត្តិ៣ឆ្នាំ នៃលេខាធិការដ្ឋានគណៈកម្មការទន្លេមេគង្គ (ហៅកាត់ថា MRC)។ លោកនឹង ដឹកនាំស្ថាប័នអន្តរជាតិប្រចាំទីក្រុងវៀងចន្ទ និងមជ្ឈមណ្ឌលគ្រប់គ្រងទឹកជំនន់ និងគ្រោះរាំងស្ងួតនៅទីក្រុង ភ្នំពេញនេះ ក្នុងអំឡុងអាណត្តិរបស់លោក ចាប់ពីឆ្នាំ២០២២ ដល់ឆ្នាំ២០២៤។

មានសញ្ជាតិឡាវ បណ្ឌិត អានុឡាក់ ជាអ្នកជំនាញផ្នែកអភិវឌ្ឍន៍អន្តរជាតិពោរពេញដោយបទពិសោធន៍ ម្នាក់ និងមានជំនាញច្បាស់លាស់ក្នុងកិច្ចការទន្លេមេគង្គ ដែលរួមមានបទពិសោធន៍២០ ឆ្នាំក្នុងតួនាទីជាអ្នក ដឹកនាំជាន់ខ្ពស់នៅលេខាធិការដ្ឋានគណៈកម្មការទន្លេមេគង្គ អង្គការសហប្រជាជាតិ និងអង្គការពាក់ព័ន្ធ នានារួមមានតួនាទីជាប្រធានការិយាល័យក្នុងផ្នែក អាស៊ី និងប៉ាស៊ីហ្វិក។ លោកជាបុគ្គលិកអន្តរជាតិដំបូង គេ មកពីប្រទេសឡាវដែលបានទៅបម្រើការនៅទីស្នាក់ការកណ្តាលរបស់អង្គការសហប្រជាជាតិ។

ក្នុងនាមជានាយកប្រតិបត្តិមួយមកពីប្រទេសឡាវ នៅក្នុងប្រវត្តិសាស្ត្រ២៥ឆ្នាំរបស់ MRC ការតែងតាំង របស់លោក ត្រូវបានគាំទ្រដោយក្រុមប្រឹក្សាថ្នាក់រដ្ឋមន្ត្រីរបស់ MRC កាលពីខែវិច្ឆិកាកន្លងទៅ បន្ទាប់ពី គណៈកម្មាធិការចម្រុះរបស់ស្ថាប័ននេះ ធ្វើការសម្រេចចិត្តជ្រើសរើសលោកជាឯកច្ឆន្ទ។ ក្រុមប្រឹក្សាថ្នាក់រដ្ឋ មន្ត្រី គឺជាស្ថាប័នអភិបាលកិច្ចខ្ពស់បំផុតនៃអង្គការនេះ ដោយមានសមាជិកភាពជារដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងធនធាន ទឹក និងបរិស្ថានមកពីប្រទេសកម្ពុជា ឡាវ ថៃ និងវៀតណាម។

បណ្ឌិត អានុឡាក់ ដែលជានាយកប្រតិបត្តិវ័យក្មេងបំផុត ដែលទទួលបានការតែងតាំងក្នុងមុខតំណែងនេះ បានថ្លែងថា “ខ្ញុំពិតជាមានកិត្តិយសយ៉ាងខ្លាំង ចំពោះមុខតំណែងដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់នេះ។ ក្នុងរយៈពេលបីឆ្នាំ ខាងមុខនេះ ខ្ញុំនឹងជួយសម្រួលកិច្ចសហប្រតិបត្តិការក្នុងចំណោមប្រទេសតាមដងទន្លេមេគង្គ លើបញ្ហា ប្រឈមសំខាន់ៗរបស់អាងទន្លេមេគង្គ និងកាលានុវត្តន៍ផ្សេងៗ បន្តលើកកម្ពស់ MRC ជាអង្គការអាងទន្លេ កម្រិតពិភពលោក ព្រមទាំងថែរក្សា និងបង្កើតដៃគូថ្មីៗ គាំពារដល់កិច្ចប្រឹងប្រែងទាំងពីរខាងលើនេះ”។

ក្នុងអំឡុងអាណត្តិរបស់លោក នាយកប្រតិបត្តិថ្មីរូបនេះ នឹងគ្រប់គ្រងការអនុវត្តយុទ្ធសាស្ត្រអភិវឌ្ឍន៍អាង ទន្លេមេគង្គឆ្នាំ២០២១-២០៣០ និងផែនការយុទ្ធសាស្ត្រ MRC ឆ្នាំ២០២១-២០២៥ ខណៈដែលអាងនេះ ប្រឈមនឹងបញ្ហាដែលមិនធ្លាប់កើតមាន ដោយសារការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ និងរហូរទឹកមិនទៀងទាត់។ មុខតំណែងចុងក្រោយជាប្រធានផ្នែកយុទ្ធសាស្ត្រ និងភាពជាដៃគូរបស់ MRC ចាប់ពីឆ្នាំ២០១៦ រហូតដល់ ការតែងតាំងជានាយកប្រតិបត្តិ ធ្វើឲ្យលោកឈរយ៉ាងរឹងមាំក្នុងតួនាទីថ្មីនេះ ដើម្បីជួយឲ្យមានការចូលរួម កាន់តែស៊ីជម្រៅរវាងប្រទេសសមាជិក MRC ដៃគូសន្ទនា ដៃគូអភិវឌ្ឍន៍ និងភាគីពាក់ព័ន្ធផ្សេងទៀត។

ចាប់ពីឆ្នាំ២០១២ ដល់២០១៦ លោកបានបម្រើការជាប្រធានក្រុមនៃអតីតកម្មវិធីផែនការអភិវឌ្ឍន៍អាង
ទន្លេ នៅលេខាធិការដ្ឋាន MRC ដោយដឹកនាំបុគ្គលិកជំនាញមកពីប្រទេសជាសមាជិក ក៏ដូចជាបុគ្គលិក
រដ្ឋបាល និងទីប្រឹក្សាអន្តរជាតិ ដែលបានអនុវត្តកម្មវិធី ក្នុងថវិកាប្រមាណ១៤ លានដុល្លារអាមេរិក។ កិច្ចការ
របស់លោក ត្រូវបានទទួលស្គាល់ដោយពានរង្វាន់ជាសកល និងការដឹកនាំថ្នាក់តំបន់ ឬការជ្រើសរើសជា
ច្រើនទៀត រួមមានវេទិកាសេដ្ឋកិច្ចសកល និងក្រសួងការបរទេសបារាំង។

លោកបានបញ្ចប់ការសិក្សាថ្នាក់បរិញ្ញាបត្រផ្នែកទំនាក់ទំនងអន្តរជាតិ ពាណិជ្ជកម្ម និងហិរញ្ញវត្ថុ ពីសកល
វិទ្យាល័យជាតិអូស្ត្រាលី ថ្នាក់បរិញ្ញាបត្រជាន់ខ្ពស់ផ្នែកវិទ្យាសាស្ត្រនយោបាយ និងបណ្ឌិតផ្នែកអភិវឌ្ឍន៍
នយោបាយ និងសេដ្ឋកិច្ច ពីសកលវិទ្យាល័យស៊ីដនី ទីក្រុងញូវយ៉ក។ លោកក៏ជាសហនិពន្ធសៀវភៅចំនួនពីរ
អំពីអង្គការអាងទន្លេនៅក្នុងកិច្ចការទូតទឹក ([River Basin Organizations in Water Diplomacy](#)) និង
ប្រទេសតូច ការទូតទូលំទូលាយ ([Small Countries, Big Diplomacy](#)) ក៏ដូចជាអត្ថបទជាច្រើនស្តីពីការ
ទូតទឹក និងទំនាក់ទំនងអន្តរជាតិ ពីទន្លេមេគង្គ អាស៊ាន និងកិច្ចការអង្គការសហប្រជាជាតិ។

បណ្ឌិត អានុឡាក់ បានរៀបអាពាហ៍ពិពាហ៍ ដោយមានកូនប្រុសម្នាក់ និងស្រីម្នាក់។ លោកបន្តតំណែងពី
នាយកប្រតិបត្តិទី២ ដែលមកពីប្រទេសសមាជិកដូចគ្នា គឺបណ្ឌិត អានពេជ្រ ហត្ថជា សញ្ជាតិខ្មែរ ដែលបាន
បញ្ចប់អាណត្តិកាលពីសប្តាហ៍មុន។

កំណត់សម្គាល់សម្រាប់និពន្ធនាយក៖

គណៈកម្មការទន្លេមេគង្គ គឺជាស្ថាប័នអន្តររដ្ឋាភិបាល ដែលមានតួនាទីជំរុញលើកកម្ពស់កិច្ចពិគ្រោះ
យោបល់ និងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការថ្នាក់តំបន់នៅក្នុងតំបន់អាងទន្លេមេគង្គខ្សែទឹកខាងក្រោម ដែលត្រូវបាន
បង្កើតឡើងក្នុងឆ្នាំ ១៩៩៥ ផ្អែកទៅតាមកិច្ចព្រមព្រៀងទន្លេមេគង្គ រវាងប្រទេសកម្ពុជា ឡាវ ថៃ និងវៀត
ណាម។ ស្ថាប័ននេះ បំពេញតួនាទីជាវេទិកាថ្នាក់តំបន់សម្រាប់ការទូតទឹក ក៏ដូចជាជាមជ្ឈមណ្ឌលប្រមូលផ្តុំ
ចំណេះដឹងអំពីការគ្រប់គ្រងធនធានទឹក ដើម្បីអភិវឌ្ឍន៍តំបន់នេះប្រកបដោយចីរភាព។

-ចប់-

សម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែម សូមទាក់ទង៖

លោក មាស សុភក្រ មន្ត្រីទំនាក់ទំនងសម្រាប់អ្នកសារព័ត៌មាន
លេខាធិការដ្ឋាននៃគណៈកម្មការទន្លេមេគង្គ
អ៊ីម៉ែល៖ sopheak@mrcmekong.org
ទូរស័ព្ទដែ៖ +៨៥៦-២០-៧៧៧៧៩១៦៨

###